

## Selected incidents from the Salaf (early Muslim generation)

M'an said: I asked Masrūq who informed the Messenger of Allāh (ﷺ) about the jinn on the night they were listened to the Qurān. He said: Your father, Ibn Mas'ūd, narrated to me that a tree informed the Prophet about that.

Recorded in Al-Bukhārī & Muslim.

نُ مَعْنٍ، قَالَ سَمِعْتُ أَبِي قَالَ، سَأَلْتُ مَسْرُوقًا مَنِ آذَنَ النَّبِيَّ صَلَّى اللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ بِالْجِنَّ لَيْلَةَ اسْتَمَعُوا الْقُرْآنَ فَقَالَ حَدَّثَنِي أَبِيكَ - يَعْنِي ابْنَ مَسْعُودٍ - أَنَّهُ آذَنَتْهُ بِهِمْ شَجَرَةٌ

'Alqamah said: I said to Ibn Mas'ūd: Did any of you accompany the Prophet (ﷺ) on the Night of the Jinn? He said: None of us accompanied him. One night, while he was in Makkah, we could not find him. We said: He has been murdered [or] snatched, what has happened to him? So we spent the worst night a people could spend until the morning or it was about dawn when we saw him coming from the direction of Hira. He said: They told him about what they had went through. So he (ﷺ) said: Someone from the Jinn came to invite me, so I went to them to recite for them. He said: So we went and saw their tracks and the traces of their camp fire.

Al-Sha'bī said: They asked him about their provisions —and they were Jinn of Mesopotamia— so he said: Every bone upon which Allāh's name has not been mentioned, that falls into your hands, and every dropping of dung is fodder for your beasts. So the Messenger of Allāh (ﷺ) said: Do not perform istinjā' (wiping of the private parts) with them for indeed they are provisions for your brothers among the Jinn.

Recorded in Muslim, Tirmidhī & Aḥmad.

عَنْ عَلْقَمَةَ قَالَ قُلْتُ لِابْنِ مَسْعُودٍ رَضِيَ اللَّهُ عَنْهُ هَلْ صَحِبَ النَّبِيُّ صَلَّى اللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ لَيْلَةَ الْجِنَّ مِنْكُمْ أَحَدٌ قَالَ مَا صَحِبَهُ مِنَّا أَحَدٌ وَلَكِنْ قَدْ افْتَقَدْنَاهُ ذَاتَ لَيْلَةٍ وَهُوَ بِمَكَّةَ فَفُئِلْنَا اغْتِيَلِ أَوْ اسْتُطِيرَ مَا فَعِلَ بِهِ فَبِتْنَا بِشَرِّ لَيْلَةٍ بَاتَ بِهَا قَوْمٌ حَتَّى إِذَا أَصْبَحْنَا أَوْ كَانَ فِي وَجْهِ الصُّبْحِ إِذَا نَحْنُ بِهِ يَبْجِيءُ مِنْ قَبْلِ حِرَاءٍ قَالَ فَذَكَرُوا لَهُ الَّذِي كَانُوا فِيهِ فَقَالَ أَتَانِي دَاعِي الْجِنَّ فَأَتَيْتُهُمْ فَفَرَأْتُ عَلَيْهِمْ فَأَنْطَلَقْتُ فَأَرَانَا آثَارَهُمْ وَأَثَارَ نِيرَانِهِمْ

قَالَ الشَّعْبِيُّ وَسَأَلُوهُ الرَّادَ وَكَانُوا مِنْ جِنَّ الْجَزِيرَةِ فَقَالَ كُلُّ عَظْمٍ لَمْ يُذَكَّرْ اسْمُ اللَّهِ عَلَيْهِ يَفْعُ فِي أَيْدِيكُمْ أَوْ فَرَ مَا كَانَ لَحْمًا وَكُلُّ بَعْرَةٍ أَوْ رَوْثَةٍ عَلَفَ لِذَوَابِكُمْ فَقَالَ رَسُولُ اللَّهِ صَلَّى اللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ فَلَا تَسْتَنْجُوا بِهِمَا فَإِنَّهُمَا زَادُ إِخْوَانِكُمْ مِنَ الْجِنَّ

Ibn Hibbān and Al-Nasā'ī record that Ubay ibn Ka'b had a large vessel containing dates. Ubay noticed a decrease in his dates so he kept watch over it. There came at what appeared to be a young boy. I greeted him (salām) and returned the greeting. I asked: Are you a jinn or human? He replied: Jinn. I said: Show me your hand. He did and it looked like the hand of a dog, with the hair of a dog. He said: This is the form of the jinn. Ubay said: What caused you to do what you did? He answered: It has reached us that you love to give ṣadaqah, so we wanted to take from your stock [so that you give less ṣadaqah]. Ubay asked: What will protect us from you? He said: Āyatul-Kursī. Ubay then went to the Prophet (ﷺ) and informed him about what had happened. The Prophet said: The khabīth has spoken the truth.

فحديث أبي بن كعب رواه ابن حبان في صحيحه والنسائي في السنن الكبرى ولفظه أنه كان لهم جرن فيه تمر وكان أبي يتعاهده فوجده ينقص فحرسه فإذا هو بدابة تشبه الغلام المحتلم قال فسلمت فرد السلام فقلت من أنت أجن أم إنس، قال جن قال فناولني يدك فناولني يده فإذا يد كلب وشعر كلب قال هكذا خلق الجن قال لقد علمت الجن ما فيهم أشد مني، قال له أبي: ما حملك على ما صنعت قال بلغنا أنك رجل تحب الصدقة فأحببنا أن نصيب من طعامك قال أبي فما الذي يجبرنا منكم قال هذه الآية... آية الكرسي، ثم غدا أبي إلى النبي صلى الله عليه وسلم فأخبره فقال: صدق الخبيث

وقال الألباني صحيح

Abū Usaid Al-Anṣārī had a well in Al-Madīnah named Buḍā'ah. The Prophet (ﷺ) spat in it and Abū Usaid took it as a blessing and glad tidings. Abū Usaid took from his harvest dates and placed them in a room. A ghoule stole his dates and ruined them. Abū Usaid complained about this to the Prophet (ﷺ). He responded: That is a ghoule. So be vigilant and when it appears, take hold of it and say: With the Name of Allāh. [He did]. The ghoule said: O Abū Usaid! Do not take me to the Messenger of Allāh and I will vow to never enter your home and steal your dates; recite Āyatul-Kursī upon your home — we will not violate your family, nor uncover (open) what you have closed. Ubay narrated the incident to the Prophet and he responded: It spoke the truth even though it is liar.

وأما حديث أبي أسيد الأنصاري فرواه الطبراني في معجمه الكبير بلفظ: له بئر بالمدينة يقال لها بئر بضاعة قد بصق فيها النبي صلى الله عليه وسلم فهو يبشر بها ويتمن بها قال فلما قطع أبو أسيد ثمرة حائطه جعلها في غرفة له فكانت الغول تخالفه إلى مشربته فتسرق تمره وتفسده عليه، فشكا ذلك إلى النبي صلى الله عليه وسلم، فقال: تلك الغول يا أبا أسيد فاستمع عليها فإذا سمعت اقتحامها يعني وجبتها، فقل بسم الله حبسني رسول الله، فقالت الغول يا أبا أسيد اعفني أن تكلفني أذهب إلى رسول الله صلى الله عليه وسلم وأعطيك موثقاً من الله أن لا أخالفك إلى بيتك ولا أسرق تمرك فأدلك على آية من كتاب الله فتقرأ بها على بيتك فلا نخالف إلى أهلك ولا نكشف غطاءه فأعطته الموثق الذي رضي به منها، فقالت الآية التي أدلك عليها هي آية الكرسي ثم حكى استهنا تضرط فأتى النبي صلى الله عليه وسلم فقص عليه

	<p>القصة حيث ولت، فقال النبي صلى الله عليه وسلم: صدقت وهي كذوب</p> <p>قال الهيثمي في مجمع الزوائد رواه الطبراني ورجاله وثقوا كلهم وفي بعضهم ضعف</p>
--	---

ونسأل الله الشافي أن يشفي جميع أمراض المسلمين ويبطل بقدرته جميع السحر علي الناس أجمعين. اللهم آمين

وصلى الله علي إمامنا وقائدنا محمد وعلى آله وأصحابه أجمعين وآخر دعوانا أن الحمد لله رب العالمين